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Hrdinský čin policistů 
z Benešova ocenil  

ministr Pecina
První místo v prestižní anketě Policista 
roku 2010 v kategorii Policejní čin roku 
získali policisté z Benešova nad Ploučnicí 
Karel Jakubík a Zdeněk Neubauer. Vloni 
při povodních pomohli zachránit život 
muži v rozvodněné řece. Muž zůstal uvěz-
něn na stromu, který nebezpečně pode-
mílala voda. O svém hrdinském činu 
tenkrát ale mlčeli,  vedení severočeské 
policie se o něm dozvědělo až z děkovné-
ho dopisu od obyvatel Habartic. „Nejsme 
žádní hrdinové, udělali jsme jen to, co by 
snad udělal každý,“ shodli se oba muži. 
Skleněné poháry převzali z rukou minis-
tra vnitra Martina Peciny a policejního 
prezidenta Oldřicha Martinů. Chválu 
na své podřízené pěje i jejich velitel Šte-
fan Baldinus: „Jsou to hrozně obětaví  
a hodní chlapi. Je skvělé s nimi pracovat.“                                                     

(mikl)

Rada zkontrolovala 
činnost BTS

Rada města provedla kontrolu hospo-
daření Benešovské teplárenské spo-
lečnosti. Z výsledků šetření vyplývá, že 
nebyly zjištěny žádné závady. „Učinili 
jsme jen drobné kroky, které by měly 
zkvalitnit vedení společnosti. Změni-
li jsme například smlouvu o výkonu 
funkce jednatele, kde si rada vymínila 
například to, že veškeré akce, ať už 
investičního či neinvestičního charak-
teru nad 100.000 korun bude muset 
jednatel nechat schválit radou,“ uve-
dl starosta Karel Vrbický.  Došlo též 
k napřímení nájemních vztahů v ulici 
Cihelní v souvislosti s provozem Ma-
teřského centra Medvídek Ben. Rada 
taktéž posoudila zprávu o činnosti 
BTS a schválila řádnou účetní uzávěr-
ku za rok 2009. „Nyní čekáme ještě 
na kontrolu Energetického regulační-
ho úřadu, který posoudí ceny energie  
k 1. 1. 2010 a také výkazy teplárenství 
za rok 2009,“ doplnil starosta.            (ah)

Benešovští hasiči  
mají vlastní prapor

Benešovští dobrovolní hasiči se mohou 
pochlubit vlastním praporem. Nechali 
si jej vyrobit u příležitosti 135. výročí 
založení sboru, bude využíván ke slav-
nostním účelům a prezentaci hasičské 
sboru i našeho města. „Zprvu se návrh 
na pořízení slavnostního praporu ne-
shledal s moc velkým nadšením. Cel-
ková cena byla vysoká a my jsme navíc 
museli po loňských povodních doplnit 
a opravit techniku a náčiní. Nakonec 
ale pomohl benešovský městský úřad, 
který přispěl několikatisícovou část-
kou, zbytek jsme zafinancovali z vlast-
ních zdrojů,“ uvedl Vladimír Žákovič, 
jednatel SDH Benešov nad Ploučnicí.  
Poprvé byl prapor předveden na Ha-
sičských slavnostech v Litoměřicích, 
kde jej členové naší jednotky nesli 
ve slavnostním průvodu a kde byl také 
dekorován slavnostní stužkou. Bene-
šovští občané jej mohli vidět během 
městských slavností.                                               

 (ah)
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Mosty a komunikace 
opraví dotační peníze

Už brzy se začne s opravou mostů a ko-
munikací po povodních. Do Benešova už 
pomalu putují dotační peníze, které se 
podařilo získat z ministerstva místního 
rozvoje. Dotace je stoprocentní ve výši 
zhruba 9 milionů korun a měla by po-
krýt opravu mostu v ulici Boženy Něm-
cové, dvou mostů v ulici Žižkova a opraví 
se z nich i povodní poškozené komuni-
kace. „Město již vypsalo výběrová řízení 
na jednotlivé akce a výběrová komise 
doporučila dodavatele. U mostů bylo 
jedním z kritérií k získání zakázky před-
ložení referenčních listů z akcí podob-
ného typu alespoň za 5 milionů korun. 
Z dalších kritérií pro nás byla důležitá 
cena, termín dokončení a poskytovaná 
záruka,“ vysvětlil starosta Karel Vrbický.
Na opravu dvou mostů v Žižkově ulici se 
přihlásilo celkem šest firem. Dvě z nich 
nesplnily podmínky. Výběrová komise 
rozhodla, že dodavatelem se stane N+N 
- Konstrukce a dopravní stavby Litomě-
řice, s.r.o. Na tuto akci padne více než  
1,5 milionu korun. 
Most v ulici Boženy Němcové opraví 
firma SaM silnice a mosty Děčín, a.s. 
Vyhrála v konkurenci dalších pěti firem. 
Tato akce si vyžádá necelé čtyři miliony 
korun. V době oprav bude ulice neprů-
jezdná, objízdná trasa byla opět stanove-
na ulicí Pod ostrým. Provizorní most Stát-
ního fondu hmotných rezerv demontuje 
sama firma a zajistí také jeho předání.
Také na poslední akci – opravy komuni-
kací – bude pracovat firma SaM silnice 
a mosty Děčín, a.s. Komunikace spoly-
kají přibližně 3,5 milionu korun. 
Veškeré práce by měly být hotové  
do 30. listopadu letošního roku.

(ah)

Benešov si „vytřídil“  
sedmé místo

V úterý 15. 6. 2010 od 10.00 hodin byly 
na Krajském úřadě Ústeckého kraje  
v Konferenčním sále slavnostně vyhlá-
šeny výsledky pátého ročníku soutěže 
„Skleněná popelnice“ za rok 2009. Be-
nešov nad Ploučnicí si letos “vytřídil” 
sedmé místo (vloni deváté)! Finalisté  
v kategorii města a v kategorii obce byli 
vybráni v souladu s pravidly dle počtu 
sbíraných komodit a výtěžnosti. Vyhla-
šovatelem soutěže je Ústecký kraj, zášti-
tu převzal Mgr. Arno Fišera, náměstek 
hejtmana Ústeckého kraje.
Do soutěže obcí jsou automaticky za-
řazeny všechny obce v kraji. Zdrojem 
informací pro hodnocení úrovně sběru 
budou použity údaje společnosti EKO-
-KOM, a.s. (čtvrtletní výkazy, roční do-
tazník), případně další údaje poskytnuté 
obcemi. Vzhledem k odlišnostem ve fun-
gování odpadových systémů v obcích  
a městech, soutěží obce ve dvou katego-
riích podle svého statutu. První kategorií 
jsou obce, které jsou rozděleny do dvou 
podkategorií. Obce do 500 obyvatel  
a obce od 501 obyvatel, opět z důvodu 
rozdílného fungování sběrných systé-
mů a kvůli eliminaci statistických chyb 
ohledně hmotnosti vytříděného odpadu. 
Druhou kategorií jsou města, do které 
jsou zahrnuty i městyse a statutární 
města, která jsou rozdělena do dvou 
podkategorií. Města do 3500 obyvatel 
a od 3501 obyvatel. Zvláštní kategorií 
je kategorie „Skokan roku“, ve které se 
soutěží bez ohledu na statut obce. 
Hlavní cenou pro 1. místo - v obou ka-
tegoriích byla poukázka v hodnotě 
50.000 Kč na herní prvky, které budou 
za odměnu sloužit obyvatelům daného 
města i obce. Diváckou cenou v soutěži 
MÁME PÁRU!...třídit odpad je poukáz-
ka v hodnotě 40.000 Kč na herní prvky.
V kategorii obce 2009 získala 1. místo 
Doubice. V kategorii města 2009 pak 
Česká Kamenice. Skokanem roku se stala 
obec Lužice (okr. Most) a diváckou soutěž 
Máme páru!...třídit odpad vyhrál Úštěk.
„Chtěl bych touto cestou poděkovat 
všem lidem v Benešově nad Ploučnicí, 
kterým není ekologie lhostejná, a neli-
tují času při třídění odpadu. Přeji si, aby 
v tom vytrvali. Motivace je veliká, třeba 
se nám podaří v příštím roce dosáh-
nout na ještě lepší příčku, a tak do obce 
přinést něco nového,” poděkoval bene-
šovský místostarosta Radek Lekner.                                                         

(ah)

Lesy ČR měly zájem  
o směnu pozemků

Lesy České republiky, s.p. přišly s nabídkou 
na výměnu pozemků. Chtěly by od města 
získat pás lesa směrem na Brložec, který je 
obehnaný jejich pozemky a město k němu 
nemá přístup. Na oplátku nabízejí  dva po-
zemky, jeden na Tescem a druhý nad tratí 
nad uhelnými sklady. „O nabídce jsme jed-
nali na poslední zasedání zastupitelstva  
a dohodli jsme se, že odbor správy majet-
ku města zahájí se státním podnikem ješ-
tě další jednání a pokusí se vyjednat lepší 
podmínky. Zejména les nad nádražím by 
pro nás byl vzhledem ke špatné přístup-
nosti asi problémový,“ vysvětlil benešovský 
starosta Karel Vrbický.                  (ah)

HOTOVO:  
Čistička odpadních vod  

i kanalizace
 
V areálu čistírny odpadních vod 
v Benešově nad Ploučnicí byla 
slavnostně zakončena další eta-
pa investiční akce Severočeské 
vodárenské společnosti „Bene-
šov nad Ploučnicí – odkanalizová-
ní a čištění odpadních vod“. Šlo  
o významnou stavbu z kategorie strate-
gických investic ve finančním objemu 
89,8 milionů korun, která zajistila od-
vádění a čištění městských odpadních 
vod v souladu s novou přísnější legis-
lativou. Celá akce bude zakončena 
podle smlouvy o dílo ukončením zku-
šebního provozu ČOV k 31. 11. 2010.
Ing. Miroslav Harciník, generální ředitel 
Severočeské vodárenské společnosti, uvá-
dí: „Předmětem stavby je vybudování nové 
dostatečně kapacitní čistírny odpadních 
vod a splaškové kanalizace, která bude 
napojena na stávající kanalizační síť v Be-
nešově nad Ploučnicí a zakončena na nové 
ČOV. Na tuto akci vedoucí ke zlepšení 
kvality vody v Ploučnici logicky navazují 
na Českolipsku stavby rozděleného projek-
tu Čistá Ploučnice, které postupně realizu-
jeme od podzimu 2009.“

„Vlastní realizace díla, které repre-
zentuje celkem 22 stavebních objektů  
a 23 provozních souborů, probíhala více 
než dva roky, a to bez přerušení i za ne-
příznivých podmínek v zimním období.  
Další velká část obyvatel Benešova nad 
Ploučnicí je nyní napojena na novou kana-
lizační síť, připojenou k nové ČOV. Tímto 
se hodnoty vypouštěných odpadních vod  
a jejich čistota dostaly výrazně pod limity 
stanovenými ČSN,“ doplňuje Ing. Pavel 
Přeučil, jednatel společnosti RAVEL.

Více o stavbě:
Investiční akce SVS je v celkovém finanč-
ním objemu 89,8 milionů korun (bez DPH), 
z čehož přibližně 70 % je určeno na opat-
ření v rámci dostavby kanalizace a 30 % je 
určeno pro stavbu nové čistírny odpadních 
vod. Uznatelné náklady stavby, tj. náklady 
stavební a technologické části, představují 
46,6 milionů korun (bez DPH).  Investorem 
stavby je SVS. Stavba je spolufinancována 
ze státního rozpočtu, konkrétně z progra-
mu Ministerstva zemědělství „Výstavba  
a obnova čistíren odpadních vod, kanaliza-
cí a souvisejících objektů“ (dotace je ve výši 
35 % z uznatelných nákladů, tj. 16,331 mil. 
korun) a Krajským úřadem Ústeckého 
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kraje (dotace 5% z uznatelných nákladů,  
tj. 2,3 mil. korun).
Zhotovitelem celé stavby je na základě 
výsledku výběrového řízení společnost 
RAVEL spol. s r. o. se sídlem v Ústí nad La-
bem. Stavba byla zahájena v dubnu 2008 
předáním staveniště zhotoviteli. Zhotovitel 
se musel vypořádat s řadou komplikací. 
Postup prací ovlivnily povodně v červenci 
2009, ale i nepříznivé geologické podmín-
ky.  Původně navržené zakládání čerpacích 
stanic odpadních vod se např. muselo změ-
nit a provádět postupnou betonáží komo-
ry čerpací stanice odpadních vod a jejím 
spouštěním do hloubené jámy. Stavba 
navíc procházela místem předpokládané-
ho výskytu středověké hradby a původní 
městské brány, kde byl nalezen pozůsta-
tek sklepa měšťanského domu z období  
17.–18. století. Postup prací proto pozdržel 
archeologický průzkum. Termíny dokonče-
ní stavebních prací se však podařilo dodr-
žet: Na čistírně odpadních vod byly podle 
smlouvy ukončeny do 31. května 2009  
a práce na kanalizaci a komunikacích byly 
zakončeny do 31. května 2010. Dokončení 
celého díla bude završeno ukončením zku-
šebního provozu nové čistírny odpadních 
vod, probíhajícího za účasti zhotovitele 
do 30. listopadu 2010. 

Čistírna odpadních vod
V Benešově nad Ploučnicí byla původně 
malá čistírna odpadních vod pro maximál-
ně 2100 obyvatel, která by po dobudování 
kanalizační sítě a odstranění nevyhovují-
cích výustí již kapacitně nestačila. Na mís-
tě původní ČOV a na sousedícím pozemku 
byla proto vybudována nová mechanic-
ko-biologická ČOV s kapacitou 4000 EO 
(ekvivalentních obyvatel). Technologická 

linka nové ČOV sestává z odlehčovací ko-
mory, mechanického čištění situovaného 
do stavebního objektu, čerpací stanice   
a biologické části, kterou tvoří dvě paralel-
ní linky vestavěné do monobloku společně 
s kalovým hospodářstvím. Zahuštěný kal 
je odvážen k dalšímu zpracování na ČOV 
Děčín. Po dobu realizace nové čistírny byly 
v provozu dvě ze tří původních čistíren-
ských linek. V současnosti je nová ČOV 
ve zkušebním provozu, který potrvá do  
30. 11. 2010. Nová ČOV stojí v místě pů-
vodní ČOV, která byla zdemolována, kon-
krétně provozní budova a komunikace byly 
zcela zdemolovány a nádrže byly částečně 
(cca 1 m pod povrch) odřezány a zasypány. 
Z původní ČOV zůstal pouze výústní objekt, 
který byl sanován.

Kanalizace
Opatření na kanalizační síti zahrnují oblast 
centra města a sídliště. Na kanalizaci bylo 
původně napojeno přes 3800 obyvatel, ale 
pouze od cca 1900 obyvatel byly splaškové 
vody odváděny na čistírnu odpadních vod 
– ostatní komunální odpadní vody odtéka-
ly do Ploučnice bez jakéhokoliv vyčištění. 
Nové kanalizační stoky jsou z kameni-
nových trub o průměrech 250, 300, 400 
a 500 mm v celkové délce 3 367 metrů.  
Kanalizační výtlaky jsou z odolného vyso-
kohustotního polyetylénu HD-PE o průmě-
ru 110 mm v celkové délce 1 032 metrů. 
V rámci investiční akce SVS tak došlo k roz-
šíření kanalizační sítě v souhrnné délce 
4 399 metrů. Kromě toho byly vybudovány 
veřejné části kanalizačních přípojek v cel-
kové délce cca 1055 metrů.  Byly rovněž vy-
budovány čtyři čerpací stanice odpadních 
vod a čtyři odlehčovací komory. Od čerpa-
cích stanic odpadních vod byly vybudová-

ny bezpečnostní přepady v souhrnné délce  
44 metrů. Bylo odstraněno několik nevy-
hovujících kanalizačních výustí. Na novou 
ČOV jsou nyní odváděny odpadní vody 
od přibližně 3500 obyvatel města. 
Stavba kanalizace sestává z hlavní kme-
nové stoky A v Děčínské ulici, která pod-
chycuje původní kanalizační stoky nad 
Děčínskou ulicí (oblast sídliště) a odvádí 
odpadní vody na čistírnu odpadních vod. 
Původní stoky jsou do splaškové kana-
lizační stoky v Děčínské ulici zaústěny 
po odlehčení odpadních vod v nových 
odlehčovacích komorách, vybudovaných 
v každé z jednotlivých ulic. Celkem se jed-
ná o 4 odlehčovací komory v ulicích na pů-
vodní stoce.  Původní stoky dále budou 
sloužit jako dešťové s vyústěním do Plou-
čnice. V oblasti vnitřního města (náměstí 
a okolní ulice a v lokalitě u hřbitova) byla 
v celém rozsahu splašková kanalizace 
uložena v souběhu s původní stokou  
a jsou do ní napojeny splaškové kanali-
zační přípojky od jednotlivých objektů. 
Dešťové vody jsou nadále odváděny pů-
vodním kanalizačním systémem. Na nové 
splaškové kanalizační stoky ve městě byly 
použity kameninové trubky. Současně se 
stavbou splaškové kanalizace byla v uli-
cích dotčených stavbou prováděna výmě-
na nevyhovujících vodovodů. Koordinací 
prací, kdy se ve stejném výkopu zároveň 
vyměňuje dosluhující vodovod, minima-
lizovala SVS stavební náklady i dopravní 
omezení obyvatel. Po dokončení staveb-
ních prací na kanalizační síti byly polože-
ny nové povrchy dotčených komunikací,  
a to v celé šíři vozovky.

Ing. Dagmar Haltmarová
Tisková mluvčí

Severočeská vodárenská společnost a. s.
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Zámek opět ožil nočními prohlídkami

V sobotu 3. července odstartovaly na be-
nešovském státním zámku oblíbené 
noční prohlídky. Návštěvníky čekali her-
ci v dobových kostýmech, po zámku se 
procházela bílá paní, v zámecké kašně 
rozdával dětem cukrátka vodník a lou-
dit nějakou mňamku přišel do kuchyně 
i žebrák. První noční prohlídku sezóny 

zpříjemnilo příchozím také vystoupení 
skupiny historického šermu Grex-Sever 
na nádvoří Dolního zámku. Na další noč-
ní prohlídku kouzelného zámku se může-
te těšit už 17. července. Noční prohlídky 
se konají vždy v lichou sobotu a těšit se 
z nich můžete po celé prázdniny. První 
prohlídka začíná ve 20,00 hodin, za ní bu-

dou následovat ještě další dvě - ve 20,30 
a 21,00 hodin. Pro velký zájem je podle 
kastelána Zdeňka Heniga lépe se předem 
objednat. Lze tak učinit buď na recepci 
zámku, nebo na telefonu 412 586 575. 
Bližší info na www.zamek-benesov.c.                                   

(ah)
Foto: Alena Houšková

Kolonu historických 
vozidel vedl Karel Loprais

Kolonu patnácti historických vozů vede-
nou vítěznou Tatrou Rallye Paříž – Da-
kar s Karlem Lopraisem mohli v pátek  
18. června vidět obyvatelé Benešova nad 
Ploučnicí. Tato jízda byla součástí projek-
tu s názvem TROFEO NIKÉ BOHEMIA, kte-
rý se zaměřuje na podporu turistického 
ruchu v České republice. 
Hlavní myšlenkou projektu je propagace 
jednotlivých krajů, měst a obcí na poza-
dí exkluzivních historických automobilů. 
„Projekt spočívá ve spanilé jízdě historic-
kých vozidel krajem. Trasa prochází nej-
zajímavějšími místy z hlediska domácího 
i zahraničního cestovního ruchu jako jsou 
přírodní krásy, technické a kulturní pa-
mátky.  A protože Benešov nad Ploučnicí 
má co nabídnout, vybrali organizátoři  
i naše město. Účastníci si během zastávky 
prohlédli státní zámek a stihli i malé ob-
čerstvení na radnici,“ uvedla benešovská 
kulturní referentka Hana Franclová. Z ná-
vštěvy všech zajímavých míst na trase 
dlouhé 444 km vznikne filmový dokument 
k propagaci kraje a měst.

(ah) Foto: Jízdu odstartoval místostarosta Radek Lekner.
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Městem proběhl World 
Harmony Run

V neděli 13. června proběl naším měs-
tem Světový běh harmonie (World Har-
mony Run). Šlo o nesoutěžní štafetový 
běh, jehož cílem je posilovat meziná-
rodní přátelství, vzájemné porozumění  
a překonávat přitom kulturní, národnost-
ní a politické hranice. Jeho symbolem je 
hořící pochodeň, kterou si na trati delší 
než 56 tisíc kilometrů vedoucí přes území 
více než 80 národů předávali lidé z ruky 
do ruky na mnoha místech světa. „Do Be-
nešova dorazili běžci kolem 16. hodiny 
odpoledne, poselství a děkovný list jsem 
přebrala společně s místostarostou Rad-
kem Leknerem,“ uvedla kulturní referent-
ka Hana Franclová.                                                                                                                            

(ah)

Krátce z města
•	 Městský	úřad	bude	během	 letních	

měsíců fungovat bez omezení. Vy-
řízení záležitostí mimo úřední dny 
lze domluvit telefonicky nebo osob-
ně přímo na MěÚ.

•	 Občané	 si	 velmi	 pochvalují	 zříze-
ní elektrické pumpy na městském 
hřbitově. Tou byla vybavena jedna 
ze studen. Díky Službám města  
a správci hřbitova panu Kloučkovi 
za příkladnou péči. 

•	 Další	 řádné	zasedání	městského	za-
stupitelstva se bude konat ve středu 
22. září. Půjde o poslední setkání 
současných zastupitelů našeho měs-
ta před komunálními volbami, pro je-
jichž konání stanovil prezident termín 
15. a 16. října 2010. Ustavující zase-
dání nového zastupitelstva se pak 
bude konat během listopadu. Nových 
zastupitelů bude opět patnáct. 

•	 Česká	 inspekce	 životního	 prostře-
dí provedla kontrolu hospodaření 
v našich městských lesích. Vše bylo 
v pořádku, měla jen jedinou drobnou 
výtku.  V lesích chybí oplocenka, díky 
které by bylo možné sledovat rozdíl 
okusu zvěře na dřevinách. Správce 
přislíbil okamžitou nápravu.

•	 Město Benešov nad Ploučnicí ne-
musí firmě Elecom platit požadova-
ných cca 63 tisíc korun za vícepráce 
vzniklé při rekonstrukci budovy škol-
ní jídelny. Rozhodla o tom Asociace 
rozhodců České republiky na zá-
kladě přezkoumání všech dostup-
ných dokumentů. Podle rozhodčího 
nálezu ze 7. května 2010 postupo-
valo město správně, když fakturu 
nezaplatilo.                                  (ah)

 
40 žadatelů za celý minulý týden  
a zhruba stejné množství v tomto týd-
nu… tak zoufalá je bilance na evidenci 
řidičů. Už za čtyři měsíce zanikne plat-
nost řidičských průkazů vydaných v le-
tech 1994 – 2000, v Děčíně přitom s vý-
měnou otálí ještě více než 5100 řidičů. 
Úředníci vyhradili výměně jeden úřední 
den navíc. Zcela nestandartně tak mo-
hou řidiči přijít žádat o výměnu v pon-
dělí, v úterý a ve středu. Řešit výměnu 
řidičského průkazu dnes bude stále 
ještě otázkou několika minut, před 
koncem roku ale musí žadatelé počítat 
i s několika hodinami. Propočet je jed-
noduchý: výměnu musí absolvovat ješ-

tě více než 5100 řidičů, úředních dní však 
zbývá už jen 83. V každý úřední den by 
se proto už teď muselo dostavit alespoň  
61 žadatelů, aby se výměna stihla pro-
vést rovnoměrně. Při současném vývoji 
ale bude tento počet spíše narůstat. 
Magistrát města Děčín proto radí ne-
nechávat výměnu řidičského průkazu 
na poslední chvíli a provést ji v době, kdy 
u přepážky ještě nejsou fronty.

Pro vydání nového řidičského prů-
kazu je nutné předložit:
průkaz totožnosti, 
starý řidičský průkaz, 
fotografii o rozměrech 3,5 x 4,5 cm. 

O výměnu řidičského průkazu je mož-
né požádat v budově B1 Magistrátu 
města Děčín v ulici 28. října, v úřed-
ních hodinách, které jsou v pondělí  
a ve středu od 8:00 do 17:00 hodin  
a v úterý od 8:00 do 14:30 hodin. 
Je také možné objednat se na kon-
krétní den a čas pomocí služby Web  
a SMS objednání. Návod je k dispozici 
na www.mmdecin.cz pod odkazem 
Web a SMS objednání.

Vyřízení nového řidičského průkazu 
trvá zhruba 20 dní.

(bara)

VÝZVA
Upozorňujeme všechny politické 
strany a sdružení, které mají zájem 
kandidovat v říjnu do městského za-
stupitelstva v Benešově nad Ploučni-
cí, že v zářijovém vydání bude každé 
jednotlivé straně poskytnut bezplat-
ný prostor o velikosti ½ A4 k před-
volební prezentaci. Své příspěvky 
zasílejte nejpozději do 31. srpna 
na email: 1ajka@centrum.cz 

Už jSTe Si necHaLi VyMěniT řidiČSKý pRůKaZ?
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anaLOG na ÚSTecKU KOnČÍ 31. SRpna 2010

Na většině územní oblasti Ústí nad La-
bem už nebude od září možné „přes an-
ténu“ přijímat analogově žádný televizní 
program. Zemské analogové TV vysílání 
z vysílačů Buková hora a Jedlová hora 
bude 31. srpna 2010 ukončeno. Přibliž-
ně 3 měsíce před vypnutím se na obra-
zovkách programů České televize u těch 
diváků, kterých se vypínání týká, objeví 
speciální „piktogram“, který je na vypí-
nání upozorní. 
Pro další příjem televizního signálu je 
třeba se rozhodnout, zda zůstat i nadá-
le u zemského (přes anténu) televizního 
vysílání, nebo využít satelitní, kabelo-
vou nebo internetovou (IPTV) televizi. 
Při volbě zemského televizního vysílání 
je třeba zakoupit buď set-top-box (pře-
vaděč signálu) a zapojit jej mezi anténu  
a televizor, nebo nový televizor s vestavě-
ným digitálním tunerem. Těch, kdo nyní 
přijímají televizi přes kabel, satelit nebo 

internet, se ukončení zemského analogo-
vého vysílání nijak netýká a televize jim 
i bez úprav bude fungovat standardně  
i po 31. srpnu.

diGiTÁLnÍ TeLeViZnÍ VySÍLÁnÍ již 
BěžÍ i U nÁS 
Digitální televizní vysílání je zahájeno 
vždy s alespoň šestiměsíčním předsti-
hem před ukončením zemského ana-
logového televizního vysílání. Nic tedy 
občanům nebrání vyřešit přechod a pří-
padné komplikace s ním spojené již nyní 
a vyhnout se tak časovému tlaku. Ti, kteří 
dnes přijímají analogový televizní signál 
šířený terestricky (z pozemních vysíla-
čů) a na příjem digitálního vysílání se 
včas nepřipraví, přijdou po 31. 8. 2010  
o možnost sledovat televizi.

VýHOdy diGiTaLiZace 
Výhodou digitálního vysílání, kromě kva-
litnějšího obrazu, je především mnohem 
větší programová nabídka. Zatímco v 
analogové éře u nás celoplošně vysílaly 
pouze čtyři televizní programy, tedy ČT 1, 

ČT 2, Nova a Prima, po přechodu na di-
gitální vysílání se jejich počet několikrát 
znásobí. V územní oblasti Ústí nad La-
bem jsou dostupné tři zemské digitální 
sítě, tzv. multiplexy. 
Další výhodou je elektronický pro-
gramový průvodce (epG), obdoba 
tištěného televizního programu, z něhož 
se divák pomocí dálkového ovladače do-
zví, jaký pořad právě sleduje, jaký pořad 
bude následovat, a může si prolistovat 
program zvolené televize na týden do-
předu. EPG obsahuje také krátké texty 
o pořadu a může být doplněn i o foto-
grafie.
Základní podmínkou pro bezstarostný 
příjem a využívání všech výhod zemské-
ho digitálního vysílání je kvalitní anténní 
přijímací systém.

Kde HLedaT inFORMace O diGiTa-
LiZaci?
- na webových stránkách: 
 www.digitalne.tv
- na infolince - 800 90 60 30
-  na seminářích nebo u digihlídek

Letos je tomu přesně 135 let, co se v na-
šem městě po vyhlášení požárního po-
plachu seběhli odhodlaní muži k boji 
proti ohnivému živlu a odstartovali zá-
roveň pestrou a hrdou tradici jednot-
ky sboru dobrovolných hasičů města 
Benešova nad Ploučnicí. Za dobu její 
existence jednotka nesčetněkrát uká-
zala svou profesionalitu, odhodlání  
a obrovskou vůli pomáhat lidem v nou-
zi bez ohledu na svůj život či zdraví. Bě-
hem těchto let se zde vystřídalo několik 
generací hasičů, kteří zde zanechali 
obrovský kus práce a zároveň zde za-
nechali svůj odkaz pro své následovní-
ky. Také se zde během doby vystřídalo 
několik kusů zásahové techniky od prv-
ních stříkaček tažených koňmi až 
po dnešní i když již trochu zastaralou, 
ale provozuschopnou techniku, s níž 
nás občané vidí zasahovat. 
A jelikož výročí nemůže zůstat bez 
oslav, rozhodla se jednotka hasičů 
toto výročí oslavit v rámci Benešov-
ských oslav a doplnit je vlastním 
programem. Na páteční den 18. 6. 
byl uspořádán den otevřených dveří 
v místní hasičské zbrojnici, kde si ná-
vštěvníci mohli prohlédnout výstroj 

a výzbroj hasičů. Po prohlédnutí zbroj-
nice bylo možné se seznámit ještě se 
zásahovou techniku z řad cisternových 
stříkaček, s níž se hasiči pouští do boje 
s různými živly, ale také tu, která zde 
zasahovala před několika desítkami let 
nazpátek. Koho prohlídka zmohla, mohl 
se také občerstvit a trochu se zahřát 
od deštivého počasí, které v ten den pa-
novalo.
Následující den se v oslavách pokračo-
valo a to v duchu sportovním. Na hřiště 
u základní školy se za podpory hasič-
ských houkaček a majáků dala do po-
hybu spanilá jízda hasičských vozů, kde 
se konalo klání o putovní pohár staros-
ty města tzv. Memoriál ing. Vrbického. 
Po příjezdu na místo a seřazení jedno-
tek, byl z rukou pana starosty předán 
k užívání slavnostní prapor našemu sbo-
ru a začalo se soutěžit. Počasí bylo nád-
herné, atmosféra veselá, vůně gulášku, 
který hasiči připravili, vábivá a vůle zví-
tězit veliká. Klání započalo, jedno druž-
stvo střídalo druhé, ale jak se říká, prv-
ní může být pouze jeden. Tak se stalo, 
že k našemu výročí přibyl i vlastní dar 
a radost ještě větší v podobě prvního  
a druhého místa v hasičské soutěži. 

Akce se i přes menší pořadatelské 
problémy podařila. Po soutěži se 
na místním hřišti nekončilo a lidé se 
mohli radovat a slavit v okruhu svých 
hasičů, kde pro ně bylo připraveno 
dobré občerstvení v podobě hasičské-
ho guláše ala „Velitelovo tajemství“, 
klobás na grilu a piva. Po ukončení 
akce na hřišti se všichni přesunuli 
před hasičskou zbrojnici, kde byl ten-
to velký a úspěšný den završen.
Rád bych touto cestou poděkoval 
všem, kteří pomohli tuto akci zreali-
zovat: JSDH Dolní Habartice, JSDH 
Horní Habartice, Hasičské museum 
Nový Oldřichov, Městský úřad Bene-
šov nad Ploučnicí. A na závěr obrov-
ský dík JSDH Benešov nad Ploučnicí 
obzvláště veliteli jednotky a jeho 
paní, panu Miroslavu Buchtovy a paní 
Jarmile Buchtové za zařizování a pří-
pravy této akce a hlavně za podporu, 
kterou nám všem dávají. Rád bych 
popřál celé jednotce hodně úspěchů 
a pokračování v další úspěšné historii 
a mnoho dalších šťastných návratů ze 
zásahů.

Vladimír Žákovič
SDH Benešov nad Ploučnicí

Benešovští dobrovolníci oslavili 135 let od založení sboru
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Ve čtvrtek 25. června 2010 ožila škola 
tvůrčími dílnami „Dne talentů“. Tento 
netradiční způsob výuky si již druhý 
rok prožili žáci od 6. do 9. tříd. V tvůr-
čích dílnách se pod vedením učitelů  
a externích pracovníků školy věnují 
činnostem, které rozvíjejí jejich talent 
a záliby. Názvy jednotlivých dílen vy-
povídají o činnostech, které v jednotli-
vých dílnách probíhají – dílna vitráží, 

den talentů a výstava na Bílé škole
grafiky, kulinářská, návrhářská, vizážis-
tů, hudební, novinářská, literární, ale 
také zumba, sportovní nebo technická 
dílna. Žáci si v jejich rámci mohou vy-
zkoušet nové činnosti a mnohdy si odne-
sou také pěkné výrobky, všem se práce 
v takovýchto dílnách líbí.
Stejný den si „Bílou školu“ mohli pro-
hlédnout rodiče se svými dětmi. Chod-
by i třídy školy byly vyzdobeny obrázky, 

Rozloučení s předškoláky 
v mateřské škole

Stalo se již tradicí, že se také mateřská škola 
loučí se svými předškoláky. Letošní rozlouče-
ní bylo zase trochu jiné. 18 dětí – předškolá-
ků jelo tentokrát do Děčína. Děti se nejprve 
vydaly do mořského světa – Rajských ostro-
vů děčínské zoo, pak si pohrály na dětském 
hřišti na Labském nábřeží a na závěr si po-
chutnaly na poháru v Parolodi. Ve školce 
pak děti od svých učitelek převzaly stužky  
a pamětní knížky a den zakončily slavnost-
ním obědem. 
Všem učitelkám patří poděkování za krásně 
prožitý den a všem dětem, předškolákům, 
přejeme úspěšný start do další etapy jejich 
života.

Mgr. Mirka Šmídová

modely a fotografiemi, které vznikaly 
v rámci celoročního projektu „Máme 
rádi zvířata“. Se svými výtvory se 
představily také děti z keramického 
a výtvarného kroužku, které pracují 
na naší škole. Díky výborné pedagogic-
ké práci učitelek 1. stupně je na první 
pohled patrné, že se benešovská zá-
kladní škola profiluje jako škola zamě-
řená na výtvarné umění.

Mgr. Mirka Šmídová
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Slavnostní vyřazování 2010

V týdnu od 7. do 11. června 2010 měla 
škola zapůjčeny filmy s ekologickou 
tématikou, které byly promítány žákům 
naší školy pod názvem «Ozvěny 
ekofilmu 2010». Filmy se zabývaly 
problematikou ochrany a tvorby život-
ního prostředí a globálních problémů 
lidstva. 
Celý týden byl v pátek 11. června 2010 
zakončen sběrovou akcí, při které ze-

jména mladší žáci naší školy přinesli 
přes 3 600 kg starého papíru.  
Vyhodnocení sběrové soutěže „Šetr-
né papírování“ - proběhlo za pří-
tomnosti starosty města Karla Vrbické-
ho, jednatele firmy ProEKO Varnsdorf 
Milana Hulána a učitelů a žáků školy 
v pátek   25. června 2010 v městském 
kině. Všichni sběrači byli odměněni 
dárky od pořádající firmy, nejúspěšněj-

ší sběrač školy – Kamil Horvát (se-
bral přes 300 kg papíru) se 30. červ-
na 2010 spolu s dalšími žáky okresu 
zúčastnil na letišti v České Lípě vy-
hlídkového letu, hlavní výhry v této 
prospěšné soutěži. Škola obdržela 
finanční odměnu. Všem, kteří přinesli 
papír a podíleli se na pěkném výsled-
ku naší školy, patří poděkování. 

Mgr. Mirka Šmídová

Šetrné papírování a Týden ekofilmů

pozvánka na letní mezinárodní výtvarnou školu  
Zveme vás srdečně do výtvarného ateliéru  a galerie ZŠ a MŠ 

Benešov nad Ploučnicí ke společnému tvoření ve dnech 19. 8.–22. 8. 2010
na programu je

Velký sál Horního zámku v Bene-
šově nad Ploučnicí se v úterý 29. 
června 2010 stal svědkem slav-
nostního vyřazení padesáti vychá-
zejících žáků z benešovské základ-
ní školy. Za přítomnosti starosty 
města Karla Vrbického, součas-
ných i bývalých pracovníků školy, 
rodičů a příbuzných žáků převzali 
vycházející žáci od třídních učite-
lek Mgr. Jaroslavy Novotné a Len-
ky Řadové závěrečné vysvědčení a 
pamětní list a od starosty města 
malý dárek. Dvanáct vyznamena-
ných žáků z obou devátých tříd 
převzalo z rukou ředitelky školy 
Mgr. Dagmar Tesarčíkové sladkou 
odměnu. Vyřazování hudebně do-
provázel pan Josef Bříško, jehož 
hudba příjemně podtrhla slavnost-
ní ráz celého odpoledne. Všem 

přítomným učitelům a pracovní-
kům školy poděkovali zástupci 
žáků Kristýna Oravkinová a Jiří 
Hovorka a přítomní žáci předali 
učitelům květiny. Kromě toho 
se žáci přítomným představili 
počítačovou prezentací a za- 
zpívali společně nacvičenou 
píseň. Za zvuku studentské 
hymny pak opustili sál, a stali se 
tak dalšími úspěšnými absolventy 
benešovské základní školy. 
Poděkování patří také PhDr. Zdeň-
ku Henigovi a pracovníkům be-
nešovského zámku za zajištění 
příjemného prostředí a především 
třídním učitelkám a všem vycháze-
jícím žákům za výborně připravený 
program slavnostního odpoledne.
Všem přejeme příjemné léto!

Mgr. Mirka Šmídová

TVORBa TecHniKOU aiRBRUSH
v rámci vzdělávacího programu

ateliér výchov uměním
 akreditovaného MŠMT č.j.:2503/2008-25

Lektoři:  
Mgr. Dagmar Tesarčíková, Viktor Beneš

Odborný garant: Mgr. Alois Kračmar

program kurzu:
1. den: 
začínáme ve čtvrtek 19. 8. 2010 v 9.00 h., 
místo - výtvarná dílna a galerie  ZŠ Opleta-
lova 699, Benešov nad Ploučnicí.
9.00 – 11.00 společná snídaně, seminář: 

technika airbrush, příklady z praxe, 
video ukázky techniky,  práce se šab-
lonou 

11.00 – 14.00  příprava podkladových de-
sek, pláten a šablon

14.00 – 21.00   návrh díla, skica, tvorba
2. den:
začínáme v 9.00 h společnou snídaní

 9.30 konzultace s lektorem - poznatky 
z předešlého dne, dotazy

10.00 – 21.00  ateliér - zpracování daného 
tématu 

3. den: 
začínáme v 9.00 h  společnou snídaní
9.30 – seminář - technika graffiti, vysvět-

lení pojmů a filozofie graffitii, video 
ukázky  

11.00 – 13.00 – návrh díla, skica, výroba 
šablon

13.00 – 21.00 – práce na stěně
4. den: 
začínáme v 9.00 h společnou snídaní
9.15 – dílny - úprava díla pro výstavu , 

úklid pracoviště, instalace výstavy
12.00 – vernisáž a závěrečný raut

cena kurzu: 2000,- Kč 
(u pedagogických pracovníků možno 

financovat z DVPP)

V ceně je veškerý výtvarný materiál,  
laskavá péče lektora, něco k snědku.

platba: účastníci z řad veřejnosti a samo-
plátci - na místě v 1. den konání kurzu,
pedagogičtí pracovníci, které na kurz  
vyslala škola - prostřednictvím faktury

Ubytování: Apartmá nebo hotel Jelen-  
náměstí Míru, (cena se pohybuje kolem 

350 Kč za osobu a noc), 

přihlášky zasílejte nejpozději do 13. 8. 
2010 na adresu:
ZŠ a MŠ Benešov nad Ploučnicí, příspěvko-
vá organizace, Mgr. Dagmar Tesarčíková, 

Opletalova 699 
407 22 Benešov nad Ploučnicí

Nebo na E-mail: infozsbnpl@zsbnpl.cz, 
tel.: 606 960 402

Tento kurz je spolufinancován Česko ně-
meckým fondem budoucnosti a městem 
Benešov nad Ploučnicí v rámci projektu 

Duhový svět
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Městské slavnosti obrazem… 
našel jste si každý na letošním Slunovratu to své?

Foto: Alena Houšková, Radek Lekner
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Lukáš pongrácz
28 let
Slunovrat se mi líbí, akorát ho letos ne-
můžu pořádně oslavit, protože vezu man-
želku s dětmi na dovolenou. 

jan Vacenovský
34 let
Pěkný, spokojenost. Pivo teče, akorát mě 
zarazil ten skákací hrad na náměstí, kte-
rý je z kopečka. Ale jinak se mi slavnosti 
líbí.

František Černý
29 let
Myslím, že program je trochu slabší než 
v minulých letech. Město by si zasloužilo 
lepší prezentaci. Přeci jen je známé po 
celé republice.

3 otázky pro Ivana Hlase

1. Seznamujete se dopředu s mís-
ty, kde budete koncertovat a zda-
lipak víte něco o našem městě?

No, úplně se neseznamuji, protože už 
jsem většinou seznámen. Z Benešova 
nad Ploučnicí jsem mile překvapen. 
Zjistil jsem, že jsem tu za celou svou 
třicetiletou kariéru ještě nevystupoval. 

2. Ovlivnil vás nějak v pěvecké ka-
riéře fakt, že se jmenujete Hlas?

Nijak. Mám plno příbuzných, kteří se 
pohybují ve stejné branži a ani je to 
neovlivnilo. Takže jménem to nebude.

3. Když se podívám na vaše vlasy, 
nedá mi to se nezeptat, jaký pou-
žíváte šampon a kondicionér?

Nedoporučím vám žádnou značku, 
střídám to, myji si hlavu jakýmkoliv 
šamponem, a když nebylo na šampon, 
tak postačil i obyčejný jar na nádobí. 
Ale to ať lidi nedělaj.

Sára Battya
5 let
Klouzačka je dobrá, vůbec mi nevadí, že je 
z kopce, předběhla jsem na ní jednoho chla-
pečka. Líbí se mi tu, dali jsme si v Riu k obě-
du svíčkovou.

petr Bříško
36 let
Je škoda, že je pro Slunovrat tak malý 
rozpočet. Pokud by to šlo, určitě bych 
ho pro příští rok obohatil o moderátora 
z řad Benešováků. Pochválil bych práci 
paní učitelky Černé.  

anketa:  co se vám na letošních oslavách líbí či nelíbí?
          Ptala se a fotografovala Alena Houšková a Gabriela Bečánová

poděkování 
Na závěr se sluší poděkovat všem, 

kteří se podíleli na hladkém průběhu 
již 19. ročníku benešovských slavností. 

Jmenovitě:
Interkov s.r.o., Služby města, paní 

Zdeňka Černá, J. Pospíšilová,  
J. Babičková, V. Krejčí a J. Růžičková, 
SDH Benešov nad Ploučnicí, horole-
zecký oddíl Benešov nad Ploučnicí, 
MC Medvídek Ben, pan L. Smejkal, 
Marius Pedersen a.s., Státní zámek 

Benešov nad Ploučnicí, městu Česká 
Kamenice (zapůjčení laviček).

Foto: Alena Houšková
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Oznámení
Z důvodu čerpání řádné dovolené ozna-
mujeme, že školní jídelna bude od 1. čer-
vence 2010 do 18. srpna 2010 uzavřena. 
Všem našim strávníkům přejeme krásné 
slunečné léto a pohodovou dovolenou.

Omluva
Pořadatelé kulturních akcí, které se usku-
tečnily v průběhu června 2010 na ter-
málním koupališti v Benešově nad Plou-
čnicí, se omlouvají za hlučnější hudební 
produkci po 22. hodině. Akce sloužily i 
ke zvýšení turistického potenciálu naše-
ho krásného města a k jeho propagaci. 
Děkujeme za pochopení!

Poděkování
Děkujeme všem přátelům a známým 
za projevenou soustrast, za ochotnou 
pomoc a za květinové dary pro Jaroslavu 
Špičkovou. Poděkování patří i pracovní-
kům městského úřadu a školy. 

Rodina Špičkova

Taneční klub Respect děkuje tímto všem, 
kteří přispěli na výpravu na ME v chor-
vatském Poreči. Díky vám se nám splnil 
obrovský sen. Jmenovitě: Severočeské 
vodovody a kanalizace, a.s., MARIUS 
PEDERSEN a.s., Interkov s.r.o., Město 
Benešov nad Ploučnicí, Sdružení obcí 
Benešovska, ČSAD Semily, a.s., Potraviny 
Urbbi (veřejná sbírka a soukromý dar), 
Pro-reklama pan Urx, pan a paní Mar-
tanovi, BRONSWERK HEAT TRANSFER 
spol. s r.o., Pneuservis.

červenec 2010

Horní Josef
Kratochvílová Růžena

Pritulová Jiřina
Stuchlý Josef

Adamec Vlastimil
Čelikovská Anna

Macharová Božena
Petrů Ludmila

Matějů Drahoslava
Čechová Ladislava

Kýhos Miroslav
Mihaliková Anna

Tichá Marie
Houfková Věra
Lenzová Anna

Horňáková Marie
Dolejší František
Šebková Marie
Hlobilová Jiřina
Slámová Božena
Fetterová Mária
Lomická Irena

Michálková Marie
Šiler František

Fričová Miluška
Franclová Věra

Kostivová Alžběta
Šindelářová Jaroslava

Šindelářová Milada
Pelikánová Božena

 srpen 2010

 Feistnerová Marie
Hendrich Jaroslav
Vegnerová Anna
Boumová Anna
Utratilová Věra
Vtelenská Marie

Lánová Alena
Rybnikář Josef

Cempírek Stanislav
Čapský Alexandr
Cíchová Waltraut
Linhart Stanislav
Vyčítalová Hana

Michl Josef
Kaftan Karel

Dolanová Bronislava
Augsten Eduard

Havelková Helena
Škachová Zdeňka
Bartošová Maria

Hejduk Petr
Šípek Vítězslav
Václavský Josef

Egrtová Drahuše
Rybárová Marie

 
 Všem jubilantům přejeme  
vše nejlepší, hodně štěstí  
a především pevné zdraví.

JuBIlAnTI

inzerce
V průběhu  měsíce  srpna - září,  

se  uvolní byt v areálu Zdravotního  
střediska  na  Děčínské ulici  

v Benešově  n. Pl.: 3+1+šatna, o ploše 
95,5 m2, nově zrekonstruovaný. 

Předpokládaný  nájem 7000–8000,- Kč.

Bližší informace:  
MUDr. Zamykal, tel.: 604753836

Sdělení pro účastníky 
sešlosti Benaráků  

4. června 2010
Fotografie jsou již připravené k vyzved-
nutí na podatelně Městského úřadu 
Benešov nad Ploučnicí v přízemí - vchod 
na poštu u paní Marty Kadlečkové.

Provoz termálního 
koupaliště

červen, září 
pondělí - pátek 12-19 hod 
sobota a neděle 9-19 hod 

červenec, srpen 
pondělí - neděle 9-19 hod

ceny: dospělí 40,- / děti (7-18) a důchodci 
20,- / děti do 6 let a invalidé zdarma
koupání po 17. hodině: dospělí 20,- / děti 10,- 
permanentky (10 vstupů): dospělí 350,- / 
děti 150,-  
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nové knihy v městské knihovně
pro ženy

Coulter, Catherine – Čarodějova dce-
ra – v jedné uličce v Eastbournu je nale-
zena téměř ubitá holčička. Protože není 
schopna říci ani jak se jmenuje, dostane 
jméno Rosalind de La Fontaine. V Lon-
dýně se seznámí s Nicholasem Vailem 
a stanou se z nich nerozluční přátelé. 
Když spolu naleznou mystickou knihu 
psanou šifrou, které rozumí jen Rosa-
lind, ukazuje se, že ona je jediným klí-
čem ke starobylé záhadě. Kniha plná 
napětí, mystiky a romantiky.

Keleová-Vasilková, Táňa – Srdce v tem-
notách – hlavní hrdinka Klára nastou-
pila po mateřské dovolené do soukromé 
firmy a pracuje od rána do večera. Domů 
se vrací unavená a nestíhá domácnost 
jako dřív. Ani manžel jí nepomáhá a ješ-
tě jí to vyčítá. Mezi oběma panuje čím 
dál větší napětí a hádky jsou na denním 
pořádku. Klára je zničená a to netuší, že 
jí osud přichystal mnohem větší trápení,  
s nímž se bude muset vyrovnat, a její srd-
ce nadlouho zahalí tma...

Monyová, Simona – Blonďatá stíhač-
ka – chlapů, kteří by stáli za hřích je 
jako much, ale jen stěží najdete tako-

vého, kvůli kterému má smysl se vdát.  
A když už ho najdete, víte, že stoprocent-
ně bude v ložnici chrápat a usínat mno-
hem dříve než Vy. Přečtením této knihy 
výrazně snížíte riziko přehmatu při výbě-
ru životního partnera!

Svobodová, Vlasta – emigranti – Věra 
Sobotková je obyčejná žena, jakých jsou 
v Česku tisíce. Její tři děti se staly emi-
granty. O jejich životě, úspěchu, ale i těž-
kých chvílích, o bolesti, radosti, štěstí při 
narození potomků, které se svými dětmi 
matka prožívá, vypravuje tato kniha.

detektivka
Erben, Václav – efektivně mrtvá žena 
– kapitán Exner opět na scéně! Ve foyer 
malého divadla bylo nalezeno příšerně 
zohavené mrtvé ženské tělo. Podaří se 
kapitánovi Exnerovi a jeho týmu odhalit 
vražedný motiv a téměř dvojnásobného 
vraha?

Kuťák, Jaroslav – poslední odpal – vy-
buchující golfové bagy jsou postrachem 
renomovaného golfrezortu na východě 
Čech. Zdá se, že se jedná o cílené útoky 
proti některým hráčům turnaje, kteří jsou 
spojeni s bankovním sektorem. Zahrát si 

Kulturní přehled červenec - září

přijede i skalní člen klubu, soukromý de-
tektiv Schwarz a jeho krásná asistentka 
Marie a právě je přátelé požádají, aby 
učinili přítrž řádění neznámého provo-
katéra.

Historické
Doherty, Paul – Smrtící relikvie – nové 
vyprávění Sira Rogera Shallota o tajem-
ných spiknutích a mysteriózních vraž-
dách, k nimž došlo za vlády Jindřicha 
VIII.

Válečné
Nowak, Helmuth – Smrt sklízí na Kry-
mu -  17. armáda, k jejímž příslušníkům 
patří i poddůstojník Erich Breitner, do-
stane nesplnitelný úkol: přezimovat  
v oblasti Kubáně a na jaře obnovit útok 
proti Baku. Její boj proti lidské a zbrojní 
přesile sovětských vojsk však nemá na-
ději na úspěch a po značných ztrátách 
se musí stáhnout na Krym, kde ji čeká 
další těžká porážka...

UpOZORněnÍ:
O letních prázdninách bude knihovna 

otevřena jen v pondělí a středu  
od 12.00 do 17.00 hodin.

út 13. 7. 2010 od 16 hodin ve stálém kině 
vstupné děti 35,- Kč, dospělí 70,- Kč
Kuky se vrací
Film scénáristy a režiséra J. Svěráka, je 
dobrodružný i poetický rodinný příběh,  
v němž ovšem hlavní role přebírají hrdino-
vé ze světa dětské představivosti. Šestiletý 
Ondra trpí astmatem, a tak ze „zdravot-
ních důvodů“ musí pryč i jeho oblíbená 
hračka - růžový medvídek Kuky. Hrají:  
O. Svěrák, Z. Svěrák, O. Kaiser aj. ČR 2010

so 17. 7. 2010
U-style
terasa restaurace Gorilla, koupaliště

so 17. 7. 2010
noční prohlídka na kouzelném zám-
ku ii.
Státní zámek Benešov nad Ploučnicí - 
Dolní zámek
Zámkem plným strašidel, pohádkových 
bytostí a princezen provázejí průvodci  
v dobových kostýmech. Prohlídky začína-
jí vždy ve 20.00 hod., dále ve 20.30 hod.  

a ve 21.00 hod. Pro velký zájem je lépe pro-
vést předběžnou objednávku na recepci 
zámku nebo na telefonu 412 586 575.

pá 23. 7. 2010 od 21,30 hodin vstupné 
70,- Kč
Robin Hood
Středověk nemusel být špatné místo  
k životu. Hodně ovšem záleželo na tom, 
ke které vrstvě patříte. Obyčejní poddaní 
měli často život pod psa. Když nebyla vál-
ka, byl mor, když ne mor, objevila se neú-
roda, nebo vše najednou. Pokud byla úro-
da, přišly zvýšené daně, lapkové a zvůle 
šlechty. Schytali to skoro pokaždé. Ještě 
že měli statečného a poctivého ochránce 
Robina Hooda.
Režie R. Scott Hrají: R. Crowe, M. Strong, 
C. Blanchett aj. USA/Velká Británie 2010

so 31. 7. 2010
noční prohlídka na kouzelném zám-
ku iii.
Státní zámek Benešov nad Ploučnicí - 
Dolní zámek

Zámkem plným strašidel, pohádkových 
bytostí a princezen provázejí průvodci  
v dobových kostýmech. Prohlídky začína-
jí vždy ve 20.00 hod., dále ve 20.30 hod.  
a ve 21.00 hod. Pro velký zájem je lépe pro-
vést předběžnou objednávku na recepci 
zámku nebo na telefonu 412 586 575.

út 3. 8. 2010 od 16 hodin vstupné děti 
35,- Kč, dospělí 70,- Kč
jak vycvičit draka
Děj se odehrává na dalekém severu  
v době vikingů. Každé jejich dítě musí pro-
jít zkouškou, která však pro ně není žád-
ným problémem. Děti odjíždí na protilehlý 
ostrov, kde si mají chytit a následně vycvi-
čit svého vlastního draka. To však nezna-
mená, že si spolu neužijí spousty legrace. 
Animovaný, dobrodružný film USA 2010

pá 6. 8. 2010 od 21,00 hodin vstupné 
70,- Kč
Souboj titánů
Perseus se spolu s dalšími neohroženými 
bojovníky vydává na nebezpečnou cestu 
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hluboko do zakázaných světů. Musí se 
utkat s pekelnými démony a hrůzostraš-
nými příšerami. Zvítězí pouze, pokud 
přijme svou moc a sílu jako bůh a vzepře 
se svému osudu a půjde svou vlastní ces-
tou. Velká Británie/USA 2010

pá - so 6. - 7. 8. 2010
den pro afriku
pá 6. 8. od 14:00 - 17:00 hod. sbírka věcí 
a dárků do aukce a prodeje
so 7. 8. od   8:00 - 13:00 hod. prodej
so 7. 8. od 13,30 hod. dobročinná aukce

so 14. 8. 2010
noční prohlídka na kouzelném zám-
ku iV.
Státní zámek Benešov nad Ploučnicí - 
Dolní zámek
Zámkem plným strašidel, pohádkových 
bytostí a princezen provázejí průvodci  
v dobových kostýmech. Prohlídky začína-
jí vždy ve 20.00 hod., dále ve 20.30 hod.  
a ve 21.00 hod. Pro velký zájem je lépe 
provést předběžnou objednávku na recep-
ci zámku nebo na telefonu 412 586 575.

pá 20. 8. 2010 od 21,00 hodin vstupné 
70,- Kč
Sex ve městě 2
Film, ve kterém se vrací Carrie (Sarah 
Jessica Parker), Samantha (Kim Cat-
trall), Charlotte (Kristin Davis) a Miran-
da (Cynthia Nixon). Poznejte jejich životy  
a lásky po dvou letech v pokračování, 
které opravdu září. USA 2010

so 28. 8. 2010
noční prohlídka na kouzelném zám-
ku V.
Státní zámek Benešov nad Ploučnicí - 
Dolní zámek
Zámkem plným strašidel, pohádkových 
bytostí a princezen provázejí průvodci  
v dobových kostýmech. Prohlídky začína-
jí vždy ve 20.00 hod., dále ve 20.30 hod. 
a ve 21.00 hod. Pro velký zájem je lépe 
provést předběžnou objednávku na re-
cepci zámku nebo na telefonu 412 586 
575.

so 4. 9. 2010
Benešovský Medvěd 2010

areál koupaliště
5. ročník nohejbalového turnaje

ne 5. září 2010 od 14.00 do 17.00 hodin
Výstava obrazů idy Šumové
Městské kino Benešov nad Ploučnicí
Představíme Vám díla malířky Idy Šu-
mové, která byla nejen učitelkou, ale i 
malířkou. Její obrazy potěšily mnohé 
lidi z našeho města i okolí. Ráda malo-
vala přírodu, zátiší, a občas se pustila i 
do portrétů.

10. - 11. září 2010
Festival SpeedStop
areál koupaliště
3. ročník Multikulturního festivalu Spe-
edStop

so 25. září 2010 od 8 do 17 hodin
Okresní výstava drobného zvířectva
na výstavišti u koupaliště v Benešově 
nad Ploučnicí
www.cschbenepl.estranky.cz  

3. ročník Dne pro Afriku

Zveme Vás na 3. ročník dobročin-
né akce //Den pro Afriku//, který se 
uskuteční 7. 8. 2010 v Benešově nad 
Pl. Jedná se o charitativní kulturní 
akci, jejímž cílem je naše společná 
pomoc Africkým dětem v Zambii a zís-
kání finančních prostředků na jejich 
vzdělání, jídlo, školní pomůcky a v ne-
poslední řadě podpory volnočasové 
aktivity dětí a propagaci naší pomo-
ci. Budou zde vystavené fotky a videa 
z naší pomoci Africe.
První tato akce se konala v roce 2008 
a zúčastnila se jí více jak stovka lidí. 
Vybrané peníze //34 000 Kč// z této 
akce šly na pořízení školních lavic 
v Zambiii –Serenje / Kebumba a ná-
kup jídla, šatů a bot  dětem a ná-
vštěvu  adoptovaných dětí  v Zambii 
– Monze. Akce se zúčastnila i herečka 
Květa Fialová.
Druhý ročník se konal v roce 2009  
a výtěžek z celého dne i s dary // 50 600 Kč 
// z této akce byl použit na návštěvu 
adoptivních dětí v Zambii – Monze le-
tos v lednu 2010, kde jim za tyto pe-
níze byly nakoupeny přikrývky, školní 
potřeby a dárečky na Vánoční besídku. 
Částečně jsme přispěli i na režii spoje-
nou s cestou do Afriky – Zambie pro 
vedoucí této adopce na dálku.
Letošní již 3. ročník dobročinného ba-
zaru, který bude spojený s pozdější 

aukcí těch nekrásnějších darovaných 
věcí, bude opět pomáhat těm nejpo-
třebnějším. Do benešovského kina 
můžete dne 6. 8. 2010 od 14 hod. 
do 17. hod přinášet věci, které chce-
te darovat anebo již nepotřebujete,  
a nebo je máte dvakrát a které by moh-
ly posloužit ještě někomu jinému. Zá-
roveň si můžete vybrat něco pro sebe. 
Darujte nám do bazaru pěkné a čisté 
věci z keramiky, porcelánu, skla, spor-
tovní i domácí potřeby, obrazy, CD, 
DVD, bižuterii, kabelky, šátky a mód-
ní doplňky, ale z hygienických důvodů 
nebereme oděvy, prádlo ani obuv. 
Pro větší množství si můžeme přijet. 
Pokud si nic nevyberete v bazaru, 
můžete třeba jen zakoupit za dobro-
volný příspěvek benefiční balónek pro 
děti v Africe. Prodej těchto věcí bude  
7. 8. 2010 od 8.00 hod do 13.00 hod.  
A od 13.30 hod. bude z těch nejhezčích 
darovaných věcí uspořádaná dobro-
činná Aukce, které by se měla zúčast-
nit i naše vynikající herecká osobnost 
paní Květa Fialová, s kterou jsem se 
již několikrát setkala a zpěvák Idunu 
z Nigérie s dalším doprovodným pro-
gramem a ostatní hosté. Na aukci 
je dobré se předem přihlásit buďto 
osobně, e-mailem bs-aktiv@centrum.
cz a nebo na telefon 724293072/
SMS, kde podáme veškeré informace 

o této akci. Do dobročinné Aukce již 
nyní máme několik krásných věcí, kte-
ré nám lidé darovali, a nebo přislíbili. 
Jsme sice jen parta amatérů, ale rádi 
bychom touto akcí pomohli a udělali 
radost dětem v Africe. Přijďte se po-
dívat na bazar, a nebo aukci - všich-
ni jste srdečně zváni. Rozdělíme se  
o radost!
Věříme, že se nám to společně podaří 
uskutečnit a děkujeme za to, že prosto-
ry kina nám město pronajalo na tuto 
akci zdarma a panu Pavlu Urxovi za vel-
kou pomoc s plakáty a tiskem.

Za pořadatele BS-Aktiv 
Lída Šumová  
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Za prosperitu města Benešova nad ploučnicí
Vážení spoluobčané,
BS-Aktivu není jedno dění v našem městě a proto jsem se rozhodla dát dohroma-
dy skupinu lidí, kteří se chtějí zapojit do veřejného života vlastní kandidaturou do 
zastupitelstva města. 
Mnohokrát jsem se setkala s názorem „když myslíš, že to dokážeš, zkus si to místo 
nás“. Také po téměř 4letém boji o nový chodník na sídlišti, lepší pozornost dětským 
koutkům, drahé teplo na sídlišti a zrušení zubaře v Benešově nad Pl., jsem začala 
přemýšlet, zda nekandidovat do místního zastupitelstva. Uvědomila jsem si, že se 
opravdu můžeme společně pokusit pro své město udělat to, co od našich zastupitelů 
dosud marně očekáváme. Nejsme svázáni s žádnou politickou stranou a naše kan-
didátka je otevřená všem obyvatelům města, kteří si přejí změnu ve vedení města. 
Máme mezi sebou odborníky z různých oblastí a jsem proto přesvědčena, že do-
kážeme pro naše spoluobčany vytvořit podmínky pro spokojenější a klidnější život. 
Chceme hájit vaše zájmy a nepodléhat politickému tlaku. Budeme naslouchat vašim 
názorům a jedině tak se dozvíme, co opravdu potřebujete. Budu otevřeně prosa-
zovat, aby lidé byli informováni o všem co se na městě děje a to nejen prostřed-
nictvím internetu, ale i Benešovských novin a v neposlední řadě i využití městského 
rozhlasu. Náš program bude obsahovat nejdůležitější témata, na která se v případě 
zvolení do zastupitelstva budeme chtít zaměřit. Rádi vás pozveme ke společnému 
stolu k posouzení našeho volebního programu a rádi přijmeme vaše připomínky či 
náměty. Předpokladem pro úspěšnou realizaci našich záměrů je otevřená a včasná 
informovanost všech občanů v našem městě. Nevíme, zda se nám to podaří opravdu 
kandidovat, neboť k tomu potřebujeme získat 300 podpisů voličů, ale nechceme být 
nečinní a můžeme se o to alespoň pokusit a Vy nám k tomu můžete pomoci. Pokud 
nás podpoříte svým podpisem, budeme rádi a pokud nám dáte hlas, budeme vděční.

Za BS-aktiv Lída Šumová
Redakčně kráceno.
Prostor pro konkrétnější vyjádření názorů dostanou politické strany a sdružení kan-
didující do městského zastupitelstva v zářijovém vydání Benešovských novin.    

Horolezci se připojili  
k Slunovratu

Již v zimě se dohodli členové benešov-
ského horolezeckého oddílu aktivně se 
zúčastnit benešovských slavností. Co 
jiného byste mohli čekat od členů lezec-
kého klubu, než vlastní prezentaci, kde 
neskončíte pouze u teorie, ale vše bude 
proměněno v praxi. Cílem bylo vymyslet 
zábavu pro mrňouse, kdy nebudou mu-
set za 5, či ještě hůře 3 min. tahat z kap-
sičky 20 a více korun. 
Místo a náčiní bylo jasné hned od za-
čátku, lípy v horní části náměstí v rohu 
zdi, spojující Horní a Dolní zámek.  Po 
odsouhlasení místa panem kastelánem, 
nebyl problém zajistit materiál, sehnat 
finance na cukrlata pro děti, samotné 
odměny a vyčkat na týden před Slunovra-
tem. V pondělí bylo třeba připravit terén, 
tzn. odstranit několik větví. V pátek, za 
deště, který nás sice promočil a maličko 
znechutil, avšak nakonec neodradil, na-
táhnout jištění a vše důkladně a pečlivě 
zajistit. 
Připravili jsme tři atrakce. Houpačka, té 
se nebál nikdo, byla na první pohled nej-
lákavější. Žebřík, dlouhý 10,5 m, s třemi 
zavěšenými košíčky plnými dobrot. Od-
vážní hoši a možná, že daleko odvážnější 
děvčata, lezli pro sladkou odměnu. Třetí, 
největší oříšek, byl žebřík provazový. Tam 
byl koš pouze jeden, na samém vrcholku 
a odměněni byli tedy ti nezdatnější, což 
ale vůbec neznamená, že nejstarší. I čtyř-
letí prcci se tu vyšplhali pro sušenku.
Začali jsme před desátou a skončili v půl 
třetí. Od dvou hodin bylo několik skupi-
nek dětí „posledních“. Omlouváme se 

dětem, na které se nedostalo, ale vedle 
prvotního cíle zabavit je, nám šlo přede-
vším o jejich bezpečnost. Poté, co nám 
jich prošlo během soboty rukama nepo-
čítaně, dostavila se  únava a to není žád-
ná kamarádka horolezců. 
Touto cestou bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří nám pomohli. Materiál doda-
la firma Rock Empire, s.r.o. Díky jejich le-

zeckému vybavení jsme měli jištění i pro 
18 měsíční batole!  Za finanční příspěvek 
děkujeme městu Benešov nad Ploučnicí, 
Marcelu Miščíkovi a Jakubu Vyhnálkovi. 
Odměny zajistila a také finančně přispě-
la paní Urxová. Ještě jednou všem díky. 

Za HO Bnešov nad Ploučnicí
Petr Jansa
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Komunální volby 2010
Vážení spoluobčané, drazí sousedé,
V polovině října čekají naše město ko-
munální volby. Možnost volit je základ-
ním předpokladem fungování občanské 
a demokratické společnosti. Nicméně 
k tomu, abychom mohli volit ve všech 
významech tohoto slova, tak je nezbyt-
né, mít si z čeho vybrat. Demokratická 
volba není možná, když vybíráte pouze 
mezi těmi stejnými tvářemi a nemáte 
možnost volit něco nového, něco al-
ternativního. Neexistence alternativy  
a možnosti výběru vede vládnoucí skupi-
nu lidí k přesvědčení, že je město jejich 
„kořist“, na které si mohou realizovat 
své vlastní podnikatelské zájmy. Toto 
není pouze politologická teorie, to je  
i praxe, která dle mého názoru i v našem 
městě pomalu nastává. Benešov nad 
Ploučnicí má obrovský potenciál roz-

Mc Medvídek Ben pořádalo pohádkový les

Po několika vydařených akcích pro 
děti, které naše centrum pořádalo 
nebo se na nich spolupodílelo, ležela 
před námi asi nejtěžší akce ohledně 
organizace a to bylo pořádání Pohád-
kového lesa. Datum jsme vybrali na 
sobotu 5. června a doufali, že se po-
časí umoudří a my to celé nebudeme 
muset rušit.

voje. Počínaje výhodnou polohou města, 
přes turistický potenciál, až po průmyslo-
vou minulost, která je dnes městu spíše 
na obtíž. Jenomže dnes se všechny tyto 
klady, díky nečinnosti odpovědných, zrca-
dlově promítají a stávají se z nich spíše 
zápory. Mám na mysli obrovskou neza-
městnanost, nevyhovující dopravní spojení  
s okolím, ale i chátrající turistické atrakce 
(Ostrý, Táborský vrch, Benešovská vyhlíd-
ka, turistická cesta do Středohoří atd.), 
které brzdí rozvoj turismu. Rozhodli jsme 
se proto sestavit kandidátku složenou  
z občanů našeho města, kterým není jeho 
osud lhostejný, a občanů, kteří jsou ochot-
ní si vyhrnout rukávy při práci, která 
nové zastupitelstvo bude čekat, a tím 
tak nabídnout občanům našeho města 
opravdovou možnost si vybrat. Myslíme 
si, že jsme sestavili kvalitní program, kte-
rý bude schopen oslovit většinu obyvatel 

města. V následujících týdnech chce-
me rozjet kontaktní kampaň, s ambicí 
hovořit s většinou obyvatel a osobně 
poznat vaše problémy. Abych přede-
šel spekulacím, tak bych chtěl touto 
formou oznámit, že naším kandidátem 
na pozici starosty města bude pan Ra-
dek Lekner. Současný místostarosta 
má dle mého názoru dostatečné zkuše-
nosti a schopnosti k tomu, aby se mohl 
stát garantem změn, které bude třeba 
po volbách ve městě vykonat. 
Vážení sousedé a drazí spoluobča-
né, velmi se těším na kontakt s vámi  
a na společné úsilí, které budeme věno-
vat rozvoji města.

Filip Ušák
student právnické fakulty v Brně

kandidát č. 2 za Koalici pro Benešov, 
Starostové a nezávislí

Čekalo nás opravdu hektických 14 dní 
příprav a také pár bezesných nocí, proto-
že Pohádkový les se nám pletl už i do snů. 
A najednou to bylo tady, nastalo sobot-
ní ráno a my se s radostí dívali k oblo-
ze, která byla bez mráčků a prozářená 
sluncem. Už si začínáme zvykat, že na 
všechny naše akce máme prostě krásné 
počasí.

Start byl na travnatém hřišti na Tábor-
ském vrchu, zde každé z dětí dostalo 
kartičku, na kterou na každém stanoviš-
ti sbíralo razítka za splnění úkolů. Trasa 
nebyla vůbec krátká, vedla přes Táborský 
vrch, okolo základní školy přes škvárové 
hřiště a zpět ulicí Pod Táborským vrchem 
ke startu. Celá trasa byla připravena 
i pro maminky, které měly kočárky. Pro 
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děti bylo nachystáno celkem 16 stano-
višť, kde na ně čekaly různé pohádkové 
bytosti se svými úkoly. Na konci celé ces-
ty dostalo každé z dětí malou odměnu 
a společně jsme si ještě opekli buřtíky. 
Celá akce se setkala s obrovským zá-
jmem a to i v případě, že v tento den se 
všude kolem nás konalo plno jiných akcí 
pro děti. Děkujeme za velký ohlas a pod-
poru ze strany rodičů, kteří už si zvykají 
na to, že pokud se v našem městě pořá-
dá nějaká akce pro děti, tak je v tom vždy 
Medvídek Ben.
Zbytek měsíce už byl v plánování a pří-
pravách na Benešovský slunovrat.
Zde poprvé vystupovaly děti z našeho 
dramaťáčku, připravili jsme s nimi pás-
mo básniček a také hranou pohádku. 
Před samotným vystoupením jsme se 
zbavovali trémy pravým hereckým přá-
ním „zlomte vaz“ a pak už děti krásně 
předvedly vše, co se naučily a vůbec se 
nebály do toho dát každý kus své vlastní 
dušičky, tak jak jsou na tomto kroužku 
zvyklé. 
Po vystoupení jsme se rychle přesunuli 
do zámeckého parku, kde byla připrave-
na výtvarná dílna, jarmark, malování na 
obličej a soutěže. Odpoledne jsme to mu-
seli vše rychle poklidit, odvézt do centra 
a už jsme všichni odjížděli na týden do 
Krkonoš na zasloužený týden dovolené.
Nyní už začínáme trochu přeměňovat 
centrum, protože maminek je čím dál víc 

a my přemýšlíme, jak nejlépe vše uspo-
řádat, aby se u nás cítily stále tak dobře.
O prázdninách bude naše centrum za-
tím otevřeno vždy v pondělí a to od 12. 
července, pokud dojde k rozšíření oteví-
rací doby, budeme vás včas informovat. 
Plánujeme také poprázdninový provoz, 
vybíráme kroužky a semináře, které pro 
vás budou v našem mateřském centru 
připraveny od září.
Prosíme všechny, kteří by mohli nějak 
našemu centru pomoci, aby se na nás 
obrátili, protože i malá pomoc má smysl 
a pomůžete nám vytvořit v našem městě 
jedinečné místo pro rodiny a jejich děti.

Děkujeme touto cestou všem dobrovol-
níkům, také Ajce Houškové za krásné 
plakáty, které nám připravuje, Radkovi 
Leknerovi za pomoc s propagací a Věře 
Malé, která je nám při každé akci obrov-
skou pomocnicí.
Zvláštní poděkování patří sponzorům, 
bez kterých by se tyto akce neobešly: 
Auto-pneuservis Václav Petr, Restaurace 
Rio, Restaurace Na koupališti, Autocent-
rum DaP s.r.o.Markvartice, Ambit – Mar-
tin Fišer, pí.Hana Strnadová.

Za Mateřské centrum medvídek Ben
Andrea Kulíková
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Tenisový turnaj  
vyhráli Zelení

V rámci benešovského Slunovratu se 

soutěžilo také O pohár starosty města 

na tenisových kurtech. Turnaje ve čtyř-

hrách se zúčastnilo celkem 12 dvojic. 

Zasportovat si přijeli i mimobenešov-

ští. Počasí přálo, nálada byla výborná 

a konečné vítězství nakonec spadlo do 

klína páru Zelený Jiří a Zelený Jakub. 

(ah) 

Hodnocení fotbalové sezóny
Starší přípravka hrála svojí soutěž také 
v rámci okresu a celý rok měla střídavé 
výsledky. Jednou překvapili, podruhé 
zklamali, ale u těchto malých dětí je to 
pochopitelné a není potřeba z toho dělat 
vědu. V konečném výsledku z toho bylo 
4.místo se stejným bodovým ziskem jako 
tým na třetím místě, ale měli horší vzá-
jemné zápasy.
Mladší přípravka hrála satelitní turnaje 
pod Krajskou komisí mládeže. Přihláše-
na byla dvě mužstva 1+4, ale po dvou 
turnajích jsme museli účast snížit na jed-
no mužstvo z důvodu nedostatku těch 
nejmenších fotbalistů. Tento problém 
začíná být velmi aktuální, protože dětí, 
kteří se chtějí věnovat fotbalu nebo jaké-
mukoliv jinému sportu nebo aktivitám je 
méně a méně. Bohužel to není někdy jen 
pohodlnost jenom dětí, ale i rodičů. Jestli 
to půjde takto dál, za několik let tady ne-
bude mládežnický fotbal vůbec, protože 
nebudou hráči.
Stará garda pokračovala i letos ve velmi 
dobrých výkonech a obsadila po loňském 
druhém místě tentokrát třetí. Je vidět, že 
jsme fotbal nezapomněli ani ve vyšším 
věku a hlavně je zde vidět láska k fotbalu, 
která těm mladším někdy chybí.
Na závěr děkuji všem, kteří se podíleli  
v uplynulé sezóně na chodu oddílu, MSK 
a měli zásluhu na dalším úspěšném 
roce. Za podporu děkuji také Městské-
mu úřadu, Technickým službám, sponzo-
rům firmám Emons, Savčuk,  Mopservis  
a Tomáš Rudolf. Zvláštní poděkování 
také panu Sůrovi za poskytnutí autobusu 
k dopravě dorostenců.
Už se pomalu začínáme těšit na další 
ročník. 

Za FO sekretář Miloslav Kougl 

Před několika málo dny pro nás skončila 
velmi náročná sezóna, kdy jsme se sna-
žili udržet všechny vloni vybojované sou-
těže. Nebylo to vůbec jednoduché, ale 
nakonec jsme všechno zachránili, za což 
všem děkuji. Hráčům, trenérům a všem 
lidem, kteří se okolo fotbalu pohybují  
a pomáhají. 
Asi nejtěžší to měli chlapi, kteří po letech 
bojovali opět v I.B třídě a po ne zrovna 
vydařeném podzimu, kdy jsme skonči-
li na předposledním místě s 11-ti body, 
jsme si dali jednoznačný cíl udržet sou-
těž i na další rok. I na jaře jsme pokra-
čovali v zapracovávání mladých hráčů 
a naše společné úsilí bylo završeno již 
2 kola před koncem, kdy bylo jasné, že 
budeme I.B třídu hrát i v další sezóně. 
Celkem jsme na jaře získali výborných  
21 bodů, kde základ tvořili body z do-
mácího hřiště, protože jsme za celé 
jaro doma neprohráli a ztratili pouze 4 
body za dvě remízy. Nakonec z toho bylo  
10. místo. Prostě super.
Starší dorostenci, ti bojovali druhým ro-
kem v krajském přeboru a neočekávali 
jsme tak dobré výsledky jako v předchozí 
sezóně, ale byli jsme trochu optimistič-
tější než jak to vše dopadlo. Soutěž jsme 
skončili na 12. místě, těsně nad sestu-
pem. Bylo to zapříčiněno hlavně malým 
počtem hráčů v tomto mužstvu.
         Mladší dorostenci, kteří hráli vesměs 
ještě loňskou sezónu o kategorii níže, se 
s krajským přeborem hlavně na podzim 
spíše seznamovali, ale na jaře již byl 
znám určitý posun v jejich hře a skončili 
na 11. místě.
Bohužel pro příští sezónu se nám ne-
podařilo najít partnera, který by nám 
početně a kvalitativně s krajským přebo-

rem pomohl, tak jsme museli dorostence 
na příští sezónu přihlásit do I.A třídy. To 
ovšem není špatná soutěž, vždyť jsme ji 
hrávali dříve vždy a pro všechny hráče 
to bude tvrdá zkouška jak se vyrovnat se 
soupeři o 2–3 roky staršími.
Starší žáci také statečně bojovali, aby 
udrželi svojí novou soutěž a i přes ne 
zrovna povedenou jarní část skončili 
na 11. místě, a to bohatě stačilo k udr-

žení I.A třídy. V dalším roce budou zase 
o rok starší mělo by se jim hrát lehčeji. 
Musíme brát v úvahu, že zde hráli i kluci, 
kteří by měli být ještě v mladších žácích, 
ale nedostatek fotbalistů nás nutí k těm-
to posunům těch nejlepších.
Mladší žáci hráli děčínský okresní přebor 
a po špatném podzimu a problémech  
s hráčským obsazením po zimně, na-
konec na jaře zamakali a dotáhli to 
na konečné 4. místo s minimální ztrátou 
na prvního.
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Bikrosař Myšík 5. na MČR  v Uničově, celý květen závodil na českých  
i zahraničních bikrosových tratích

5. závod MČR ve Vyškově

V polovině května byl na programu dvoj-
závod MČR a ČMP nMoravě a to ve Vyš-
kově a v Uničově. Ve Vyškově se závod jel 
na hrozném bahně, takže jízdě chyběla 
plynulost a i elitní jezdci se s tím spíš pra-
li, než aby si ježdění užívali. Milan Myšík 
závodil v kategorii JUNIOR/ELITE. Bene-
šovský jezdec KUR SPORTU postoupil  
z kvalifikačních rozjížděk ze čtvrtého mís-
ta. Bohužel v semifinále se mu nepovedl 
start a dojel na 6. nepostupovém místě 
a tak musel jet pouze malé finále. V ma-
lém finále Myšík suverénně odstartoval  
a vybojoval si na bahnité a silové trati  
9. místo. Kromě Myšíka se z KUR SPOR-
TU na startu ukázal v kategorii elite 
cruiser Martin Bronec. Martinovi dráha 
sedla pěkně a dojel si pro skvělé 2. mís-
to. V kategorii cruiser masters se ukázal 
na startu českolipský Petr Lorenc. Petr si 
ve finálové jízdě dojel pro pěkné 3. místo. 
 
6. závod MČR v Uničově
Hned po Vyškově v neděli byl na plánu 
6. závod MČR  a ČMP v Uničově. I přes 
celodenní vytrvalý déšť se závod odjel, 
jelikož pořadatelé mají dráhu skvěle 
odvodněnou a mají asfaltové zatáčky. 
Milan Myšík v elitní kategorii postoupil 
opět z rozjížděk na 4. místě. V semifiná-
le se mu z venkovní dráhy podařil start 
a tak si zkušeně pohlídal čtvrté místo 
zajišťující postup mezi nejlepší osmičku 
z ČR. Ve finále naopak Myšík neodstar-
toval dobře, ale nakonec se po dráze 
probojoval na krásné 5. Místo. „Jsem 
spokojený, pěkně jsem si vynahradil ten 
včerejší závod,“ řekl po závodě Myšík, 
který byl z víkendu nejlepší z juniorů, 
kteří se v celkovém hodnocení MČR vy-
hlásí zvlášť. Martin Bronec a Petr Lorenc 
si pohoršili a dojeli na čtvrtých místech. 
 
5. a 6. závod Me v německu
Týden po závodech v ČR se jel v němec-
kém Weiterstadtu další podnik seriálu 
Mistrovství Evropy a evropského pohá-

ru. Z benešovského týmu KUR SPORT 
startoval jen Milan Myšík v kategorii JU-
NIOR MAN. V sobotním závodě se Myší-
kovi příliš nedařilo a se závodem se roz-
loučil už po kvalifikačních rozjížďkách.  
V neděli sice Myšík postoupil z rozjížděk, 
ale stopku v závodě mu hned vystavilo 
osmifinále. „Nevím proč, ale od startu 
jsem jezdil vždycky výborně, ale po drá-
ze jsem se vždycky propadl do zadních 
pozic. Je pravda, že jsem měl těžké jíz-
dy, ale na to se nechci vymlouvat, pros-
tě mi to nesedlo,“ řekl zklamaný Myšík. 
 
Vc a Čp v praze
Poslední květnový víkend se jely závody 
v Praze - Bohnicích. V kategorii JUNIOR/
ELITE startoval benešovský Myšík, ale 
tomu se příliš nedařilo. Na Velké ceně 
Prahy nepostoupil do semifinále, když 
v opravné jízdě o semifinále spadl z po-

stupového místa. Ovšem ani v neděli se 
mu příliš nedařilo na Českém poháru, 
kde startoval s naraženým a sedřeným 
loktem. Z rozjížděk Myšík postoupil na  
2. místě přímo do finále. Ve finále se jelo 
v první zatáčce hodně na lokty, a jelikož 
byl Myšík pořád zavřený soupeři, tak to 
stačilo až na 6. místo. Martin Bronec  
v kategorii elite cruiser dojel v sobotním 
i v nedělním závodě třetí. Petr Lorenc 
dojel v sobotu na pěkném druhém místě  
a v neděli se závodu nezúčastnil. Matyl-
da Mešťanová dojela v sobotu s klukama 
na pěkném 6. místě. Filip Lorenc dojel  
v sobotu na 16. příčce. Druhý benešov-
ský závodník Adam Čvančara dojel v so-
botu v kategorii boys 9/10 na 13. místě  
a v neděli po pádu v opravné jízdě o fi-
nále na 14. místě.

M. Myšík ve druhé zatáčce ve Vyškově


